

Upacara berkhatam bagi 15 pasukan seni Silat Sending

JASIN, Ahad.

LIMA belas pasukan seni Silat Sending telah melangsungkan upacara berkhatam setelah mereka tamat latihan selama tujuh bulan di halaman rumah tuk guru mereka di Kampung Chohong — enam batu dari sini — baru-baru ini.

Upacara yang gemilang itu serta bersejarah mengikut adat istiadat berkhatam telah dijalankan oleh Tuk Guru Enck Ismail bin Haji Saldin dan disaksikan oleh anak-anak muridnya dan para jemputan yang berminat dalam seni tersebut.

Enck Ismail yang menjadi tuk guru seni silat sending kira-kira dua puluh tahun lalu ialah seorang ahli silat yang mempunyai pengalaman yang luas.

Terkenal di kalangan ahli-ahli silat di negeri ini, Enck Ismail berse-tujuju bahawa seni silat sending dan seni silat gayung mempunyai persamaan dari segi per-tunjukan dan cara gerak-nya.

"Jika kita perhatikan dengan teliti kedua-dua cara seni tersebut, tidak ada bezanya kecuali pe-ngejarannya, mung-tak tidak sama, ujar Enck Ismail.

Menyeru

Bellah menyeru ke-pada tokoh-tokoh seni silat sending, seni silat gayung dan seni silat hartau supaya ber-tu-kar-tukar kerana ser-ikat satu yang untuk men-tingkatkan seni silat-silat ini sam-bil memperluarkannya di ka-hanan bella-bella kita hari ini.

Enck Ismail juga men-harapkan agar pe-muda-pemuda dan pe-muda-pemudi kita supaya berminat dalam lapa-rangan seni silat untuk ha-ri ini. Mempertahankan diri dari sabarang ter-angan musuh dan ter-puta untuk niat yang jahat.

Menurutnya dalam ja-hitan seni silat sending, murid-murid baru tidak dibenarkan mengguna-kan sebarang senjata te-kani setelah mereka ma-hir dalam segala ajaran-nya baru mereka dibe-narkan mengguna keris.

Tap-tiap pasukan yang tamat latihan ba-ru-baru ini, mempunyai seorang ketua dan seorang ahli. Murid-murid itu juga dapat di-tingkatkan per-tunjukan dalam per-tandingan ma-lis dalam sebarang ma-lis perkhawanan atau temas-ya-temasya tempatan.

Pengajaran

Bagaimanapun, Enck Ismail akan menekankan pengajarannya kepada bella-bella yang muridnya menjadi murid-muridnya dan latihan latihan awal akan diadakan.

Semua murid - murid mestilah ber-kepada se-kala swaret dan undang-undang seni silat itu. Disiplin adalah ditu-makan dan sebarang murid perlu bersopan dan sa-bar ketika menjalan-kan latihan itu.

Gambar atas menun-jukkan Tuk Guru Enck Ismail yang memakai sebarang pakaian se-bahagian bar 15 orang ketua se-telah tamat upacara ber-khatam. Tap-tiap se-orang ketua itu bersema-takan keris yang terselit di pinggang masing-masing.